
The organisation of an educational programme was included in the very first project 
which led to the creation and launching, by the FIA World Council on proposal of the CIK, 
of the new “U18” Karting World Championship and Academy Trophy.

This programme, called EduKart, is supported by the FIA Institute for Motor Sport Safety 
and Sustainability, within the framework of the FIA Motor Sport Safety Development 
Fund. It is presented as a quiz (game) accessible on touch-sensitive terminals.

At each event of the “U18” Karting World Championship and Academy Trophy, Friday mor-
ning will be dedicated to this EduKart programme, and all the Drivers shall participate in 
the quiz. They will have to demonstrate their assimilation of the topics treated by answe-
ring a multiple-choice questionnaire. Ten out of the twenty questions or so submitted to 
them prior to each event will be randomly selected by a specifically developed pedagogi-
cal software.

This pedagogical programme will in particular broach on topics related to safety, the 
knowledge of the technical and sporting rules, fair-play, the patrimony and history of 
Karting and the anti-doping fight. At the end of the season, the CIK-FIA will place this edu-
cational programme at the disposal of all the ASNs members of the FIA so that they can 
introduce it in their national competitions.

In each category (“U18” and Academy), the three Drivers who achieve the best EduKart 
results will be summoned to mount a podium especially organised on Sunday afternoon, 
to be honoured and rewarded.

Link to the questions/answers prepared prior to round 1 of the CIK-FIA «U18» World Karting Championship & 
the CIK-FIA Karting Academy Trophy:
http://www.cikfia.com/News2010/Wackersdorf_U18/brochure_quiz_(English).pdf
The questions/answers are available in a total of 12 languages from the following link:

http://www.cikfia.com/News2010/wackersdorf_u18.htm
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La conduite d’un programme d’éducation était inscrite dans le tout premier projet 
qui a présidé à la création et au lancement, par le Conseil Mondial de la FIA sur 
proposition de la CIK, du nouveau Championnat du Monde « M18 » de Karting et 
du Trophée Académie.

Ce programme, appelé ÉduKart, est soutenu par l’Institut de la FIA pour la 
Sécurité et la Durabilité en Sport Automobile, dans le cadre du Fonds FIA de 
Développement pour la Sécurité en Sport Automobile. Il se présente sous la 
forme d’un « quiz » (jeu) pratiqué sur des bornes à écran tactile.

Lors de chacune des épreuves du Championnat du Monde « M18 » de Karting et 
du Trophée Académie, la matinée du vendredi sera consacrée à ce programme 
ÉduKart, et tous les Pilotes devront se prêter au quiz. Ils auront à faire preuve 
de leur assimilation des sujets traités en répondant à un questionnaire à 
choix multiples. Dix questions, parmi la vingtaine qui leur auront été soumises 
préalablement à chaque épreuve, seront sélectionnées de façon aléatoire par un 
logiciel pédagogique spécialement développé à cet effet.

Le programme pédagogique abordera entre autres des sujets liés à la sécurité, 
à la connaissance des règles technico-sportives, au fair-play, au patrimoine et à 
l’histoire du Karting, à la lutte contre le dopage. Au terme de la saison, la CIK-FIA 
mettra ce programme éducatif à la disposition de toutes les ASN membres de 
la FIA afin qu’elles puissent le mettre en œuvre dans leurs propres compétitions 
nationales.

Les trois Pilotes de chaque catégorie (« M18 » et Académie) qui auront obtenu 
le meilleur score à ÉduKart seront appelés à monter sur un podium spécialement 
organisé le dimanche après-midi pour être honorés et récompensés.

Lien vers les questions/réponses préparée en vue de la première épreuve du Championnat du Monde «M18» 
de Karting de la CIK-FIA et du Trophée Académie de Karting de la CIK-FIA:
http://www.cikfia.com/News2010/Wackersdorf_U18/brochure_quiz_(francais).pdf

Les questions/réponses sont disponibles en 12 langues via le lien suivant:
http://www.cikfia.com/News2010/wackersdorf_u18.htm
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↑ A view of EduKart, the CIK Karting Educational Programme 


